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 PROTOKÓŁ Nr 2/2018 
ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Rewizyjnej,  

Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej, 

Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

oraz Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 27 grudnia 2018 roku 
 

Miejsce posiedzenia: Sala konferencyjna Urzędu Gminy w Bielsku Podlaskim, 

ul. Mickiewicza 46.  

Czas trwania posiedzenia: godz. 9.00 – 11.25 

Prowadzący posiedzenie: radny ANDRZEJ BOROWSKI – Przewodniczący Komisji Budżetu, 

Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej. 

Zawiadomienie o posiedzeniu komisji stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 

 

Obecni: 

1. Członkowie Komisji Rewizyjnej 

- GAŁUSZEWSKI Walenty 

- KOWALCZUK Jan 

- KRUK Alina 

- MISIUK Albin  

Lista obecności członków Komisji Rewizyjnej stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu. 

 

2. Członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

- BOROWSKI Andrzej 

- CAR Mikołaj 

- CHILKIEWICZ Jerzy 

- KIRYLUK Mikołaj 

- TKACZUK Lucyna 

Lista obecności członków Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej stanowi 

Załącznik Nr 3 do protokołu. 

 

3. Członkowie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

- TYMIŃSKI Anatol Grzegorz 

- BAJENA Jerzy 

- KORSZAK Alina 

- ONACIK JERZY 

- PAC Jerzy 

Lista obecności członków Komisji Oświaty i Spraw Społecznych stanowi Załącznik Nr 4 do 

protokołu. 

 

4. Członkowie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

- TKACZUK Lucyna 

- KIRYLUK Mikołaj 

- KRUK Alina 

Lista obecności członków Komisji Oświaty i Spraw Społecznych stanowi Załącznik Nr 5 do 

protokołu. 

 

5. Wójt Gminy – RAISA RAJECKA 
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6. Zastępca Wójta Gminy – ANATOL FILIPIUK 

7. Skarbnik Gminy – NADZIEJA SOKOŁOWSKA 

8. Przewodniczący Rady Gminy – STANISŁAW OLSZEWSKI  

9. Kierownik GOPS – BARBARA CAR 

 

Na początek Przewodniczący Rady Gminy Stanisław Olszewski przywitał wszystkich 

obecnych i zaproponował, aby posiedzeniu przewodniczył radny ANDRZEJ BOROWSKI. 

Sprzeciwu nie zgłoszono. Radny ANDRZEJ BOROWSKI poinformował, że wszystkie 

załączniki radni otrzymali drogą elektroniczną. Odczytał porządek posiedzenia: 

Porządek posiedzenia:  
1. Zaopiniowanie materiałów na IV Sesję Rady Gminy Bielsk Podlaski zwołaną na dzień 

28 grudnia 2018 r.: 

a) Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Bielsk Podlaski na lata 2018-2025. 

b) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 rok. 

c) Projekt uchwały w sprawie ustalenia wydatków niewygasających z upływem roku 

budżetowego 2018; 

d) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Bielsk Podlaski na lata 2019-2026; 

e) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Bielsk Podlaski na rok 

2019; 

f) Projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na rok 2019; 

g) Projekt uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie 

dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w 

szkole i w domu na lata 2019-2023; 

h) Projekt uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w 

postaci świadczenia pieniężnego dla osób objętych wieloletnim rządowym 

programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023; 

i) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny udziału 

nieruchomości od osób fizycznych; 

j) Projekt uchwały w sprawie powołania komisji inwentaryzacyjnej do sporządzania 

spisów inwentaryzacyjnych mienia; 

k) Projekt uchwały w sprawie zarządzenia i organizacji wyborów sołtysów oraz rad 

sołeckich; 

l) Projekt uchwały w sprawie planu pracy Rady Gminy Bielsk Podlaski na 2019 rok; 

m) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy komisji Rady Gminy Bielsk 

Podlaski na 2019 rok; 

 2. Sprawy bieżące. 

 

 

Do pkt 1a)  
Wniosek Wójta Gminy Bielsk Podlaski dotyczący wprowadzenia zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Gminy Bielsk Podlaski na lata 2018 - 2025 - stanowi Załącznik Nr 6 

do protokołu. Radni zapoznali się z wnioskiem i projektem uchwały, nie wnieśli żadnych 

uwag i pytań.  

OPINIA POZYTYWNA. 
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Do pkt 2b)  
Wniosek Wójta Gminy Bielsk Podlaski dotyczący wprowadzenia zmian w budżecie Gminy 

Bielsk Podlaski na 2018 rok - stanowi Załącznik Nr 7 do protokołu. Wniosek omówiła 

Skarbnik Gminy NADZIEJA SOKOŁOWSKA. Zwróciła m.in. uwagę, że brakuje 

środków na drogi, natomiast są wolne środki na modernizację obiektów kultury. Wójt Gminy 

RAISA RAJECKA dodała, że został rozliczony remont świetlicy w Rajkach. Są potrzebne 

pieniądze na inne zadania, więc w miarę możliwości środki są przenoszone na te zadania, 

które wymagają sfinansowania. 

Radni zapoznali się z wnioskiem i projektem uchwały, nie wnieśli żadnych uwag i pytań.  

OPINIA POZYTYWNA. 

 

Do pkt 2c)  
Wniosek Wójta Gminy dotyczący ustalenia wydatków nie wygasających z upływem roku 

budżetowego 2018 - stanowi Załącznik Nr 8 do protokołu. Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

poinformowała, że uchwała dotyczy budowy drogi w Lewkach. Zadanie to nie zostanie 

zakończone w 2018 r., budowa będzie jeszcze kontynuowana w roku 2019, stąd konieczność 

przesunięcia finansowania zadania na 2019 rok. 

Radni nie zgłosili pytań i uwag. 

OPINIA POZYTYWNA. 

 

Do pkt 2d i 2e)  
Wniosek Wójta Gminy dotyczący projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Bielsk Podlaski na lata 2019-2026 - stanowi Załącznik Nr 9 do protokołu. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA wyjaśniła, że Wieloletnia Prognoza Finansowa wiąże się z 

kolejnym punktem dot. uchwalenia budżetu gminy na 2019 rok. 

Wniosek Wójta Gminy dot. uchwalenia budżetu Gminy Bielsk Podlaski na 2019 rok - stanowi 

Załącznik Nr 10 do protokołu. 

Pani Wójt wyraziła nadzieję, że wszyscy radni zapoznali się z projektami tych dokumentów, które 

zostały doręczone radnym dużo wcześniej. Dodatkowo, wzorem lat ubiegłych projekt budżetu zostanie 

przedstawiony na sesji z uwagi na obecność sołtysów. Projekt otrzymał pozytywną opinię Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Białymstoku. Pani Wójt powiedziała, że na początku roku deficyt budżetu 

wynosił 4.200.000 zł, natomiast na koniec 2018 r. spadł do 900.000 zł. Na 2019 rok jest planowany 

deficyt w wysokości 3.700.000 zł. Przewiduje się, że koszt inwestycji – budowa wodociągu będzie 

tańszy o 800.000 zł. Do przetargu przystąpiło 7 firm.  

Spośród radnych głos zabrali: 

- Radny JERZY BAJENA 

Zapytał, z jakich kredytów (czy komercyjnych) będzie pokryty deficyt ? Skarbnik Gminy 

NADZIEJA SOKOŁOWSKA poinformowała, że kredyt zostanie zaciągnięty w banku, który 

zaoferuje najmniejsze koszty. Ostatnio wygrał Bank Spółdzielczy w Brańsku. 

- Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

Zgłosił potrzebę uwzględnienia w projekcie remontu świetlicy w Bańkach oraz budowy pomnika dla 

zmarłego mieszkańca Baniek, którego spadek został przekazany Gminie. O remont świetlicy 

mieszkańcy zabiegali już wcześniej. Budynek jest użytkowany przez mieszkańców, ale jego stan 

techniczny jest zły. Odnosząc się do tej wypowiedzi Pani Wójt poinformowała, że z uzyskanych ze 

spadku pieniędzy można wykonać niektóre zadania. Pomnik oczywiście zostanie odnowiony. W 2019 

roku prace te zostaną wykonane. Remont świetlicy w Bańkach nie wymaga wpisu do załącznika 

inwestycyjnego, ponieważ zadanie to zostało ujęte w dziale remontowym. 

- Radny JERZY BAJENA 

Stwierdził, że sprawa remontu świetlic powinna być rozpatrzona kompleksowo, a najlepszym 

rozwiązaniem byłoby opracowanie harmonogramu. Mówiąc o tym, zgłosił zły stan sanitarny 

świetlicy we wsi Mokre i potrzebę wykonania remontu. Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

przypomniała, że świetlice są sukcesywnie remontowane od lat. Decyzja o remoncie świetlicy 
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zawsze przynosi radość mieszkańcom. Warunki sanitarne są poprawiane, a kolejne budynki 

również będą remontowane. W Gminie są 42 świetlice, a remonty są przeprowadzane zawsze 

tam, gdzie jest większa inicjatywa społeczna. Remiza we wsi Mokre również zostanie 

wyremontowana. W środku niektóre prace są już wykonane, ale budynek wymaga jeszcze 

osuszenia. Pani Wójt dodała, że ze strony mieszkańców jest oczekiwanie, że pieniądze ze 

sprzedaży mienia wiejskiego powinny być przeznaczane na wydatki wiejskie. Przeważnie 

koszty te pokrywały się, ale najczęściej z budżetu gminy były przeznaczane dodatkowe 

kwoty. W sumie wyremontowano już 23 świetlice, ale jest jeszcze w tym zakresie dużo pracy.  

- Radny ANDRZEJ BOROWSKI 

Zwrócił uwagę na konieczność zakończenia remontów świetlic już rozpoczętych, np. w 

Hryniewiczach Dużych i Hryniewiczach Małych.  

- Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

Zasugerował sprecyzowanie, gdzie jest przewidziana instalacja placów zabaw dla dzieci i 

siłowni dla dorosłych, w związku z wydzieleniem w budżecie gminy środków na ten cel. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA wyjaśniła, że w momencie, gdy pojawił się pomysł 

organizowania we wsiach placów zabaw, zawsze obok niego była planowana siłownia dla 

dorosłych. Place zabaw są zainstalowane w Nałogach, Hryniewiczach Dużych, Grabowcu, 

Proniewiczach. Teraz trzeba je uzupełnić o siłownie, żeby zmniejszyć koszty zadania trzeba 

poczekać na możliwość pozyskania środków zewnętrznych. Jeśli taka możliwość się pojawi, 

zostaną złożone wnioski na kolejne instalacje. Dotychczas zrobiono 4 place zabaw i 6 siłowni. 

Dotychczas było to finansowane z dwóch źródeł: z Urzędu Marszałkowskiego i Leadera. 

Podkreśliła, że pomysł ten był trafiony.  

- Radny MIKOŁAJ CAR 

Zaproponował, aby takie urządzenia zainstalować w tych miejscowościach, gdzie nie ma 

żadnych nowych inwestycji, natomiast świetlice nie wyremontowane w 2018 r. trzeba 

przenieść do realizacji w 2019 r. 

Pani Wójt powiedziała, że w przypadku braku środków zewnętrznych, świetlice mogą być 

odnawiane ze środków remontowych przewidzianych w budżecie. 

- Radny WALENTY GAŁUSZEWSKI 

Zwrócił uwagę na wysoki deficyt budżetu (3.700.000 zł). Przyznał też, że jest to rezultat 

dużego zapotrzebowania na inwestycje. Zdaniem radnego zbyt wysokie kwoty są 

przeznaczane na inwestycje powiatowe (984.000,- zł). Zasugerował, aby na jeden rok 

wstrzymać się od współfinansowania, ponieważ gmina zaciąga na ten cel kredyt, a Powiat 

odnotowuje to jako swój sukces bez potrzeby zadłużania się. Trzeba wnikliwie analizować 

wydatki budżetu, zwłaszcza pod kątem wysokości udziału gminy przy współfinansowaniu 

tych inwestycji. 

- ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

Wyraził opinię, że Gmina powinna dokładać z budżetu gminy środki na budowę dróg 

powiatowych. W ten sposób udało się poprawić stan wielu dróg powiatowych na terenie 

gminy. Ponadto, przy ubieganiu się o środki zewnętrzne uzyskuje się dodatkowe punkty, jeśli 

inwestycja jest współfinansowana przez kilka gmin. Pani Wójt poinformowała, że na 

współfinansowanie inwestycji powiatowych w 2019 r. przewidziano kwotę 984.000,- zł. 

Odczytała listę zadań przewidzianych do realizacji oraz zamierzenia Powiatu na najbliższy 

rok. Odnosząc się do wielkości zadłużenia, stwierdziła, że jest ono na bezpiecznym poziomie. 

Podkreśliła, że dofinansowanie do dróg powiatowych jest słuszną decyzją, należy pamiętać, 

że nieważne jest jak droga się nazywa (gminna, powiatowa, czy wojewódzka), ale komu 

służy. 

- Radny MIKOŁAJ CAR 

Również potwierdził, że należy dokładać środki z budżetu gminy, ponieważ wyremontowane 

drogi są użytkowane przez mieszkańców gminy. Zwrócił też uwagę na potrzebę zakupu 



5 

 

sprzętu do obkaszania rowów. Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że w planie 

jest zakup samochodu ciężarowego, kosiarki i głowicy do obkaszania oraz brony talerzowej. 

Udało się również pozyskać na potrzeby gminy kosiarkę rotacyjną.  

- Radny ANDRZEJ BOROWSKI 

 Zapytał, na czym będzie polegała modernizacja boiska w Augustowie ? RAISA RAJECKA 

wyjaśniła, że boisko w Augustowie jest w fatalnym stanie (było budowane z udziałem 

rodziców) i wymaga gruntownej modernizacji, w zamiarze jest pozyskanie środków 

zewnętrznych. Do załatwienia jest też sprawa boiska przy szkole w Łubinie Kościelnym. Jak 

będą projekty boisk, wówczas radni zostaną o tym poinformowani i zapoznani z 

rozwiązaniami technicznymi. 

- Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

Poinformował, że o dofinansowanie budowy czy remontu boisk można ubiegać się w 

Ministerstwie Sportu. Wójt Gminy wyjaśniła, że na bieżąco są śledzone ogłoszenia o naborze 

wniosków, jednak obie szkoły nie spełniają parametrów do ubiegania się o dofinansowane 

tych projektów. 

- Radny JERZY CHILKIEWICZ 

Zapytał, dlaczego w budżecie na 2019 rok nie została ujęta droga Rajsk-Plutycze. 

Pani Wójt wyjaśniła, że gmina nie otrzymała dofinansowania, więc zadanie zostało 

przesunięte na później. Jeśli będzie nabór, to inwestycja znowu może wejść do planu. Droga 

ta ma związek z drogą powiatową, na którą Powiat nie dostał dofinansowania, więc póki co 

nie ma sensu wprowadzać inwestycji do budżetu gminy. Udało się natomiast pozyskać 

dofinansowanie na drogę Haćki-Rajsk. Jest to droga strategiczna wielokrotnie 

wykorzystywana na objazdy. Z uwagi na to wniosek uzyskał przy ocenie dodatkowe punkty. 

- Radna ALINA KORSZAK 

Zdaniem radnej ułożenie asfaltu nie zawsze zaspokaja potrzeby mieszkańców, którzy za jakiś 

czas zechcą ułożenia tzw. „policjantów”, tj. progów ograniczających prędkość pojazdów. 

Radna zgłosiła pomysł utworzenia ścieżki edukacyjnej w Haćkach na gruntach 

dzierżawionych przez Fundację „Zielone Płuca”. Tematem jest zainteresowany Pan Dariusz 

Krasnodębski – archeolog. W ramach takiego projektu można organizować wycieczki 

krajoznawcze i warsztaty, a turyści mogą w okolicach Haciek zatrzymać się jadąc do 

Białowieży. Alina Korszak zwróciła się do radnych z pytaniem, czy warto rozpoczynać ten 

temat. Zapytana o ewentualnych partnerów przy realizacji projektu, radna zapewniła, że 

pomysł ten chciałaby realizować z gminą. Radny WALENTY GAŁUSZEWSKI stwierdził, 

że dobrze by było pozyskać na to jakieś dofinansowanie.  

Wójt Gminy RAISA RAJECKA ostrzegła, żeby pomysł nie okazał się słomianym zapałem. 

Przypomniała inicjatywę sprzed 2 lat, kiedy podczas choinki w Haćkach była mowa o 

ustawieniu ławek i wiaty, mieszkańcy mieli pomóc w urządzeniu terenu, koszt zadania 

oszacowano na około 30 tys. zł, ale ostatecznie żaden wniosek w tej sprawie do gminy nie 

wpłynął. Odnosząc się do pomysłu radnej, powiedziała, że trzeba poczekać do zakończenia 

umowy dzierżawy z „Zielonymi Płucami”, która wygasa z końcem 2019 roku. Do tego czasu 

można podjąć działania wstępne. Pani Wójt przyznała, że z Panem Krasnodębskim, o którym 

można powiedzieć, że jest przyjacielem gminy, współpraca zawsze układała się bardzo 

dobrze. Zasugerowała, aby radni zapoznali się z rozwiązaniami zastosowanymi w Korycinie 

(projekt współfinansowany z RPO). W tym celu zaproponowała zorganizowanie 

wyjazdowego posiedzenia komisji do Korycina. Radna ALINA KORSZAK dodała, że teren 

w Haćkach został ogrodzony, co utrudnia organizowanie spacerów w tym miejscu. Radny 

JERZY PAC dodał, że ograniczenia są związane z występowaniem w tym miejscu 

roślinności śródziemnomorskiej. Zastępca Wójta Gminy ANATOL FILIPIUK wyjaśnił, że 

po tym terenie można chodzić, a ograniczenia wynikające z ochrony dotyczą sposobu 

użytkowania, ale nie ma przeciwwskazań do tworzenia ścieżek edukacyjnych, ktoś jednak 
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musi mieć nad tym pieczę. Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI potwierdził, że 

ktoś musi to zorganizować i nadzorować jednocześnie. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że w budżecie gminy zarezerwowano 80 

tys. zł na uprzątnięcie składowiska śmieci na terenie gruntów Proniewicze. Regionalna 

Dyrekcja Ochrony Środowiska nakazała uprzątniecie terenu, który zarósł już krzewami 

i nikomu nie przeszkadza (na wniosek mieszkańca Haciek).  

- Radny ANDRZEJ BOROWSKI 

Zapytał, co to jest efektywny system gospodarowania odpadami (taki zapis znajduje się 

w Zał. Nr 3). Z-ca Wójta ANATOL FILIPIUK poinformował, że chodzi o usuwanie 

azbestu. Gmina otrzymała dofinansowanie z RPO. Program ma być zrealizowany i rozliczony 

do końca czerwca 2019 r. Wnioski o dofinansowanie można składać w pok. Nr 2 Urzędu 

Gminy. Właściciel we własnym zakresie ma zdjąć z dachu eternit, a specjalistyczna firma 

odbierze go nieodpłatnie. 

Radny powiedział też, że nie należy obawiać się deficytu. Wyraził nadzieję, że przez to 

„powiększy się” załącznik inwestycyjny. 

- Radny JERZY BAJENA 

Zwrócił uwagę na przewidzianą w budżecie znaczącą kwotę na podwyżki i pochodne 

pracownikom Urzędu Gminy. Wójt Gminy RAISA RAJECKA wyjaśniła, że w 2018 roku 

pracownicy nie otrzymali podwyżek wynagrodzeń, pomimo, że corocznie zakładana była 5% 

podwyżka. Na 2019 rok zabezpieczono również środki na odprawy emerytalne (7) i nagrody 

jubileuszowe. Na prośbę radnego poinformowała, że pracowników urzędu nie obejmuje 

zbiorowy układ pracy. Urzędnicy są wynagradzani na podstawie przepisów o pracownikach 

samorządowych.  

Radny zapytał, czy dyrektorzy szkół, składając zapotrzebowanie na środki budżetowe, ujęli 

podwyżki dla pracowników administracji. ? Pani Wójt powiedziała, że w szkołach 

pracownicy administracji nie mają trudnej sytuacji. Radny ANATOL GRZEGORZ 

TYMIŃSKI zwrócił uwagę na zapowiedzi zmiany przepisów polegającej na tym, że dodatek 

stażowy nie będzie wliczany w wysokość najniższego wynagrodzenia. 

Radni nie wnieśli więcej żadnych uwag i pytań.  

OPINIA POZYTYWNA. 

 

Do pkt 2f) 
Wniosek Wójta Gminy dotyczący projektu uchwały w sprawie Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2019 rok - stanowi Załącznik Nr 

11 do protokołu.  

Wniosek oraz projekt programu omówiła Wójt Gminy RAISA RAJECKA. Poinformowała 

o planowanych dochodach w wysokości ok. 37 tys. zł, odczytała zadania planowane na 2019 

rok. Na funkcjonowanie świetlic przewiduje się wydatek w wys. ok. 7 tys. zł. Zadania będą 

realizowane przy współudziale proboszczów parafii oraz inne współpracujące podmioty., 

m.in. z Caritasem. Dużą uwagę przywiązuje się do wczesnej profilaktyki w szkołach. Na 

prośbę radnego WALENTEGO GA LUSZEWSKIEGO, wyjaśniła, że dochody pochodzą 

ze sprzedaży alkoholu (wydawane koncesje)., a pozyskane w ten sposób pieniądze mogą być 

przeznaczone wyłącznie na realizację zadań zawartych w programie. 

Radni nie wnieśli więcej uwag i pytań.  

OPINIA POZYTYWNA. 

 

Do pkt 2g) 
Wniosek Wójta Gminy dotyczący projektu uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu 

wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci 

produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w 
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szkole i w domu” na lata 2019-2023 - stanowi Załącznik Nr 12 do protokołu. Wniosek 

przedstawiła BARBARA CAR – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. 

Podkreśliła, że przyjęcie uchwały jest niezbędne do otrzymania dotacji na realizację 

programu.  

Radni nie wnieśli żadnych uwag i pytań.  

OPINIA POZYTYWNA. 

 

Do pkt 2h) 
Wniosek Wójta Gminy dotyczący projektu uchwały w sprawie podwyższenia kryterium 

dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w 

postaci świadczenia pieniężnego dla osób objętych wieloletnim rządowym programem 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 - stanowi Załącznik Nr 13 do protokołu. 

Wniosek przedstawiła BARBARA CAR – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej.  

Radni nie wnieśli żadnych uwag i pytań.  

OPINIA POZYTYWNA. 

 

Do pkt 2i) 
Wniosek Wójta Gminy dotyczący projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie 

darowizny udziału nieruchomości od osób fizycznych (obręb gruntów wsi Widowo) - stanowi 

Załącznik Nr 14 do protokołu. Wniosek przedstawiła Wójt Gminy – RAISA RAJECKA. 

Wyjaśniła, że przejęcie darowizny odbędzie się nieodpłatnie. Współwłaściciele 

nieruchomości wyrażają wolę przekazania udziału Gminie, ponieważ działka stanowi drogę 

dojazdową. Mieszkańcy ci, sami przygotują dokumentację, a gmina poniesie tylko koszty 

aktu notarialnego.  

Radni nie wnieśli żadnych uwag i pytań.  

OPINIA POZYTYWNA. 

 

Do pkt 2j) 
Wniosek Wójta Gminy dotyczący projektu uchwały w sprawie powołania komisji 

inwentaryzacyjnej do sporządzania spisów inwentaryzacyjnych mienia - stanowi Załącznik 

Nr 15 do protokołu.  

Wójt Gminy – RAISA RAJECKA poinformowała, że komisja inwentaryzacyjna jest 

powoływana na każdą kadencję. W poprzedniej kadencji w skład komisji wchodzili: Anatol 

Filipiuk, Jerzy Chilkiewicz, Lucyna Tkaczuk, Andrzej Borowski, Danuta Kietlińska, Barbara 

Szuj i Leon Majstrowicz. Na bieżącą kadencję proponujemy w skład komisji pracowników 

Urzędu Gminy: Justynę Momotko, Barbarę Szuj, Jolantę Skorbiłowicz i Anatola Filipiuka 

jako Przewodniczącego. Dodatkowo trzeba powołać 3 radnych. Pani Wójt poinformowała, że 

zostało jeszcze trochę mienia do skomunalizowania, więc powołanie komisji jest niezbędne. 

Omówiła tryb pracy komisji, której członkowie nie otrzymują z tego tytułu żadnej diety, jest 

to praca społeczna. Radni zaproponowali, aby Radę Gminy reprezentowali ci sami radni, tj. 

Jerzy Chilkiewicz, Andrzej Borowski i Lucyna Tkaczuk. Wszyscy zgłoszeni radni wyrazili 

zgodę na pracę w komisji.  

Radni nie wnieśli żadnych uwag i pytań, ani sprzeciwu.  

OPINIA POZYTYWNA. 

 

Do pkt 2k) 
Wniosek Wójta Gminy dotyczący projektu uchwały w sprawie zarządzenia i organizacji 

wyborów sołtysów oraz rad sołeckich - stanowi Załącznik Nr 16 do protokołu.  
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Wójt Gminy – RAISA RAJECKA przedstawiła wniosek oraz zasady przeprowadzania 

wyborów. Przypomniała, że sołtysa i radę sołecką mogą wybierać mieszkańcy sołectwa 

wpisani do stałego rejestru wyborców. Jeśli w zebraniu będzie uczestniczyć osoba, która 

często przebywa we wsi, pracuje tu, ale nie jest wpisana do rejestru wyborców, wówczas o jej 

prawie do głosowania zdecyduje zebranie wiejskie. Wydruki z rejestru nie będą drukowane z 

uwagi na ograniczenia RODO. 

- Radny JERZY BAJENA 

Powiedział, że uczestnicząc w pracach obwodowych komisji wyborczych zauważył, że w 

spisie wyborców były osoby we wsi nieznane, natomiast nie było w spisie osób, które 

mieszkają we wsi. Pani Wójt poinformowała, że na zebraniu wiejskim nie będzie możliwości 

sprawdzenie imiennie, kto jest ujęty w rejestrze wyborców, będzie tylko podana liczba osób 

uprawnionych do głosowania. Część zebrań będzie się odbywała razem z zebraniem 

strażackim. Na najbliższej sesji sołtysom zostanie przekazana informacja, aby sami 

proponowali terminy zebrań. Pani Wójt wyraziła nadzieję, że zebrania będą się odbywały nie 

tylko w niedzielę i po południu, ale również w dni powszednie i w ciągu dnia. 

Radni nie wnieśli innych uwag i pytań. 

OPINIA POZYTYWNA. 

 

Do pkt 2l) 
Projekt uchwały w sprawie planu pracy Rady Gminy Bielsk Podlaski na 2019 rok - stanowi 

Załącznik Nr 17 do protokołu. Pani Wójt wyjaśniła, że plan pracy będzie uzupełniany o 

tematy wynikające z bieżącej działalności.  

Radni nie wnieśli żadnych uwag i pytań.  

OPINIA POZYTYWNA. 

 

Do pkt 2m) 
Projekt uchwały w sprawie planu pracy Komisji Rady Gminy Bielsk Podlaski na 2019 rok - 

stanowi Załącznik Nr 18 do protokołu. Uzgodniono, że plan pracy może być uzupełniony o 

wyjazdowe posiedzenie komisji do Korycina, jeśli takie dojdzie do skutku.  

- Radny WALENTY GAŁUSZEWSKI dodał, że tego rodzaju wyjazdy mają sens, jeśli 

dobry przykład uda się przenieść na grunt gminy. Z dobrych wzorców trzeba korzystać.  

Radni nie wnieśli żadnych uwag i pytań.  

OPINIA POZYTYWNA. 

 

Do pkt 3) 
W sprawach bieżących poruszono następujące tematy: 

- Przewodniczący Rady Gminy – STANISŁAW OLSZEWSKI zauważył, że trzeba 

poprawić stan techniczny i sanitarny toalet w urzędzie. Przydałby się remont. Poza tym sołtysi 

podczas przerw w sesji mają kłopoty ze skorzystaniem z łazienki, bo większość jest 

zamknięta. Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI dodał, że toalety powinny być 

otwarte dla interesantów. Wójt Gminy RAISA RAJECKA wyjaśniła, że w urzędzie toalety 

muszą być dostępne dla interesantów. Korzystają z nich interesanci zarówno z Urzędu 

Gminy, jak i Starostwa, bo oba urzędy mieszczą się w jednym budynku. Podkreśliła, że stan 

sanitarny zależy od kultury korzystania z toalet. Często papier toaletowy i mydło jest 

zabierany przez użytkowników. W dniu sesji będzie dodatkowo otwierana toaleta, która na co 

dzień jest zamknięta.  

- Radna ALINA KORSZAK zgłosiła, że tablice znajdujące się w Haćkach i Chrabołach, 

informujące o miejscach mordu z okresu II wojny światowej są bardzo zniszczone. Zapytała, 

do kogo można zwrócić się o odnowienie tych tablic. Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

poinformowała, że Urząd Gminy zajmie się tym tematem, ponieważ co roku Wojewoda 
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przyznaje środki na utrzymanie miejsc pamięci. W związku z tym można będzie je 

wykorzystać na ten cel.  

- Radny JERZY BAJENA zapytał, czy w Gminie funkcjonują koła gospodyń wiejskich. 

Pani Wójt poinformowała, że na terenie gminy nie ma takich kół. Aby prowadzić taką 

działalność należy założyć stowarzyszenie. Poinformowała również, że w dniu dzisiejszym 

upływa termin na składanie wniosków do Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa, z którego 

można uzyskać pomoc na działalność kół gospodyń wiejskich. Radna ALINA KRUK 

dzieląc się własnym doświadczeniem, powiedziała, że aby otrzymać dofinansowanie, należy 

załatwić dużo formalności, m.in. z wiązanych z założeniem i utrzymaniem konta w banku. 

- Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI zaproponował zająć się regulacją wysokości 

diet wypłacanych radnym. Dodał, że najlepszym momentem na takie decyzje jest początek 

kadencji. Poinformował, że dieta nie była podwyższana od kilku lat, w przypadku gminy o 

takiej wielkości jak gmina Bielsk Podlaski, maksymalna dieta radnego nie może przekroczyć 

1.340 zł. Radny zaproponował następujące stawki miesięcznego ryczałtu: 800,- zł (radny), 

900 zł (Przewodniczący komisji) i 1.300,- zł (Przewodniczący Rady Gminy).  

Radny JERZY BAJENA zauważył, że diety są niskie, zaproponował więc, podwyższenie 

ich o 100 lub 200 złotych. Podkreślił, że inflacja postępuje, a odpowiedzialność za teren jest 

duża.  

Propozycja stawek została poddana pod głosowanie. W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych, 

wszyscy jednogłośnie zaakceptowali propozycje złożoną przez radnego A.G. Tymińskiego. 

Po zakończeniu głosowania radny ANDRZEJ BOROWSKI zaproponował zwiększenie 

stawki Przewodniczącemu Rady Gminy. Radny JERZY BAJENA podkreślił, że 

Przewodniczący Rady jest jedną z dwóch osób najważniejszych w gminie i pełni wiele 

funkcji reprezentacyjnych. Zaproponowano przyznanie Przewodniczącemu maksymalnej 

stawki 1.340 zł, ale Przewodniczący Rady Gminy STANISŁAW OLSZEWSKI nie 

wyraził zgody na podwyżkę. Powiedział natomiast, że należy rozważyć podwyżkę diety 

sołtysom. Radni zgodnie ustalili propozycję podwyższenia diety za udział w sesji do 

wysokości 120,- zł. Decyzja została poprzedzona dyskusją i rozważaniem, czy sołtys 

powinien mieć dietę za udział w sesji, czy otrzymywać ryczał miesięczny w większej 

wysokości, ale bez dodatkowego wypłacania prowizji za pobór podatków i opłat za wywóz 

śmieci. Uznano, że takie rozwiązanie będzie krzywdzące dla sołtysów większych sołectw, 

którzy obowiązków maja więcej. 

- Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI zasugerował również wprowadzenie do 

uchwały zapisu przewidującego niepotrącanie diety za nieobecność spowodowaną chorobą. 

Wójt Gminy wyjaśniła, że zapis taki jest niecelowy, ponieważ stosując przepisy kodeksu 

pracy w stosunku do pracowników, wynagrodzenie za pracę za okres przebywania na 

zwolnieniu lekarskim jest wypłacane w wysokości 80%.  

Uzgodniono, że projekty uchwał w sprawie diet radnych i sołtysów zostaną przygotowane na 

sesję. 

 Innych tematów nie zgłoszono. W związku z tym o godz. 11.25 posiedzenie zostało 

zakończone. 

 

Protokołowała: 

Insp. Ala Wawulska 

 

     

Podpisy obecnych członków:  

Komisji Rewizyjnej: 

1. GAŁUSZEWSKI Walenty ………………………… 
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(Przewodniczący) 

2. KOWALCZUK Jan ………………………… 

 

3. KRUK Alina …………………………. 

 

4. MISIUK Albin ………………………… 

 

     Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej 

     i Przestrzennej 

1. BOROWSKI Andrzej 

(Przewodniczący) 

………………………… 

2. CAR Mikołaj ………………………… 

  

3. CHILKIEWICZ Jerzy ………………………… 

  

4. KIRYLUK Mikołaj ………………………… 

  

5. TKACZUK Lucyna …………………………. 

 

     Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

1. TYMIŃSKI A. Grzegorz  

(Przewodniczący) 

………………………… 

2. BAJENA Jerzy 

 

………………………… 

3. KORSZAK Alina 

 

………………………… 

4. ONACIK Jerzy 

 

………………………… 

5. PAC Jerzy 

 

……………………….. 

 


